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§ 16. Formalia  

- Närvaro  

- Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Tom Andersson 

- Dagordningen godkändes 

- Föregående mötesprotokoll  

Rättelse av föregående protokoll: Beslut förnyelsetakt VA-ledningsnät – justerad då 

bifogat beslutsunderlag innehöll felaktiga antal meter. Korrigerad bilaga har 

redovisats före justering av föregående mötesprotokoll och lagts till handlingarna.   

 

§17. VD informerar 

VD informerade om aktuella händelser i omvärlden och inom bolaget. 

  

Beslut  

Styrelsen beslöt 
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att notera att de tagit del av informationen 

 

Ekonomi 

 

§ 18. Års- och hållbarhetsredovisning 2023 

Underlag utsänt med kallelsen 

 

- Genomgång årsredovisning 

- Externrevisorernas revisionsrapport 

- Lekmannarevisorernas revisionsrapport 

 

VD summerade år 2023. Finanschef redogjorde för årsredovisning och 

hållbarhetsredovisning 2023.  

Andreas Ekelund Revisionschef Borås Stad samt lekmannarevisorerna Ingwer Kliche 

och Boris Preijde redogjorde för granskningsrapport för 2023. Anders Linusson 

Revisor från EY redogjorde digitalt för externrevisorernas revisionsrapport. 

 

Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att de mottagit informationen i årsredovisning och hållbarhetsredovisning 

för 2023 samt mottagit information från auktoriserad externrevisor 

och lekmannarevisorer 

 

§ 19. Uppföljning Affärsplan 2023 

 

VD redogjorde för uppföljningen av Affärsplanen för 2023  

 

Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att notera att de tagit del av informationen 

 

§ 20. Beslut Regler och anvisningar för Intern kontroll 

Underlag utsänt med kallelsen   

 

Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att godkänna Regler och anvisningar för Intern kontroll 
 

§ 21. Beslut internkontrollarbete 2023 

Rapporten redovisad 2024-01-25 samt underlag utsänt med kallelsen   
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Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att godkänna uppföljning av internkontrollarbetet för 2023 och 

 

att sända densamma till Kommunstyrelsen 
 

§ 22. Beslut Års- och hållbarhetsredovisning 2023 

Underlag utsänt med kallelsen   

 

Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att godkänna Årsredovisning/Hållbarhetsredovisning för 2023 

 

att sända densamma till Kommunstyrelsen 

 

§ 23. Resultatuppföljning 

Underlag utsänt med kallelsen  

 

Finanschef redogjorde för det ekonomiska resultatet och framtidsutsikt  

 

Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att notera att de tagit del av informationen 

 

att ge VD i uppdrag att till nästa styrelsemöte förbereda en fördjupad 

genomgång av kraftvärmeaffären  

 

§ 24. Skatter och avgifter  

Finanschef redogjorde för att skatter och avgifter är betalda i tid och enligt 

deklarerat belopp   

 

Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att notera att de tagit del av informationen 

 

 

Informationspunkter 

 

§ 25. Återvinningsstrategi 

Underlag är utsänt med kallelsen  
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VD presenterade slutgiltig Återvinningsstrategi  

 

Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att  de tagit del av Återvinningsstrategin  

 

§ 26. Slutredovisning Sortera Mera Hemma 

Underlag utsänt med kallelsen  

 
VD presenterade Slutredovisning av projektet Sortera Mera Hemma    

 
Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att notera att de tagit del av Slutredovisningen 

att sända densamma till Kommunstyrelsen  

 

§ 27. Framtidssäkring av Borås dricksvattenförsörjning 

VD informerade om projektstatusen för ”Framtidssäkring av Borås 

dricksvattenförsörjning”.  

 

Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att notera att de tagit del av informationen  

 

Beslutspunkter 

 

§ 28. Beslut utredningsförslag Framtidssäkring av Borås 

dricksvattenförsörjning  

 
Underlag är utsänt med kallelsen  

 

AO-chef VA och Projektchef för Framtidssäkring av Borås dricksvattenförsörjning 

presenterade olika utredningsförslag som alternativ till huvudalternativet med 

Tolken som ny vattentäkt som efterföljdes av en diskussion i Styrelsen angående 

vilket alternativ som skulle väljas 

 

Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att  välja lokaliseringsalternativet vid Sjöbo Vattenverk som ett alternativ för 

vidare utredning samt lägga till en option med ytterligare en 

inmatningsledning och inkludera lösningarna i Dalsjöfors vatten och 

spillvattenförsörjning i utredningen 
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§ 29. Kallelse Årsstämma/Bolagsdagen 26 mars  

Enligt bolagsordningen ska kallelse till årsstämman utsändas tidigast fyra veckor 

innan och senast två veckor före stämman  

 

Inbjudan till deltagande till årsstämman är utsänd med kallelse och anmälan till 

årsstämman görs via länken i denna  

 

Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att sända ut kallelse till årsstämman i enlighet med Bolagsordningen 

 

att ledamot i Styrelsen anmäler sig via länken i inbjudan  

 

§ 30. Remiss Avfallsföreskrifter 2024 

Underlag är utsänt med kallelsen  

 

Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att  godkänna remissvar samt bilaga med förslag till förändringar och   

 

att sända densamma till Kommunstyrelsen  

 

§ 31. Remiss Låt sopbilar kartlägga Borås gator 

Underlag är utsänt med kallelsen  

 

Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att  godkänna remissvar och  

 

att sända densamma till Kommunstyrelsen  

 

§ 32. VA-reinvestering Hansinggatan, Hulta 

Underlag är utsänt med kallelsen 

 

Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att  ge VD i uppdrag att genomföra projektet VA-Reinvestering Hansinggatan 

för en total kostnad av 19 mnkr 

 

§ 33. Sandlid nätförstärkning fjärrvärme 

Underlag är utsänt med kallelsen  
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Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att  ge VD i uppdrag att genomföra projektet Sandlid nätförstärkning 

fjärrvärme för en total kostnad av 13 mnkr 

 

§ 34. Fasadprojekt Sobacken  

Underlag är utsänt med kallelsen  

 

Beslut 

Styrelsen beslöt 

 
att  ge VD i uppdrag att genomföra projektet Fasadprojektet Sobacken – för 

en total kostnad av maximalt 58 mnkr 

 

§ 35. Ansökan om utökad limit  

Underlag är utsänt med kallelsen  

 

Beslut 

Styrelsen beslöt  

 

att godkänna ansökan om utökad limit för koncernkonto samt   

 

att sända densamma till Kommunstyrelsen 

 

 

 

Vid protokollet 

 

Cecilia Koitrand, sekreterare 

 

Justeras (digitalt) 

 

Roland Andersson   Tom Andersson 
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Bolagsledningen har under månaden arbetat med att ta 
fram underlag för optimeringsarbete inom bolaget. 
Optimeringspaketet omfattar både besparingar och 
effektiviseringar. 

Återställningsarbetet vid ledningsarbete på Knalleland 
har pågått under månaden. Till våren kommer asfalt- 
och stenläggningsarbetet att göras. 

Från årsskiftet har vi nu ansvar att sköta 
förpackningsinsamling från stadens ca 70 
återvinningsstationer. Arbetet har fungerat väl. Från och 
med årsskiftet har kommunerna ansvar för att införa FNI 
(fastighetsnära insamling) av förpackningar från 
flerbostadshus och verksamheter. Detta drivs som ett 
projekt inom bolaget och vi har tre år på oss att införa 
FNI. 

Den kalla och snöiga inledningen på året har utmanat 
vår verksamhet med att samla in hushållsavfall. Tidvis 
har det varit mycket snö och halt väglag som medfört 
förseningar i avfallshämtningen. Många kunder har hört 
av sig om att matavfallspåsarna fryser fast i 
avfallskärlen och då inte kan tömmas. Vi har under 
månaden annonserat och gått ut med tips och råd via 
våra olika kommunikationskanaler även en hel del 
medierapportering. 

Traditionsenligt bjöd vi in boråsarna på 
julgransplundring på tjugondedag knut. Boråsarna fick 
komma till Ryaverket och se hur vi omvandlade 
granarna till fjärrvärme och el i vårt kraftvärmeverk. Ca 
300 besökare hade vi som passade på att gå en guidad 
tur, äta en grillad korv med bröd, lyssna på musik och se 
på magishow med Tobbe trollkarl. Stort tack till all 
personal som ställde upp och deltog med allt ifrån 
guidning, korvgrillning och även musicerandet. 

I slutet av januari invigdes St1s nya biogasanläggning 
på Sobacken. Samarbetsavtalet med St1 går ut på att vi 
kommer sälja all vår producerade rågas och St1 kommer 
uppgradera, förvätska gasen och sälja den på 
fordonsgasmarknaden. Dock har inte leveranserna 
kommit i gång ännu då vi har haft uppstartsproblem och 
det har funnits fukt i gasen. Intensivt arbete pågår för 
att komma i gång med leveranserna till St1. 



RESULTAT PER RESULTATOMRÅDE
Kommersiella verksamheter

Belopp i tusentals kronor

Utfall Budget Avvikelse Utfall Rullande Utfall  Budget  

jan-24 jan-24 Utfall-Budget jan-23 12 mån* Helår 2023 Helår 2024

Intäkter

Biogas 3 239 4 426 -1 187 3 170 31 115 31 045 50 640
Energi 111 397 106 778 4 620 104 647 827 063 820 312 757 697
Vattenkraft 2 993 4 423 -1 430 6 707 39 431 43 145 24 491
Återvinningstjänster 6 376 7 067 -691 8 901 104 880 107 405 86 712
Cirkulär Masshantering 5 836 3 792 2 044 3 625 65 672 63 461 64 715
Transport 5 121 4 286 835 4 640 56 469 55 987 52 626
Energitjänster 2 688 2 939 -251 2 248 28 156 27 716 35 263
Stödjande funktioner 18 134 17 514 621 22 182 218 317 222 365 207 470

Summa intäkter 155 785 151 224 4 560 156 120 1 371 101 1 371 437 1 279 613

Kostnader

Biogas -3 573 -4 291 718 -3 422 -47 534 -44 491 -49 076
Energi -88 387 -77 909 -10 479 -70 954 -796 037 -778 604 -772 951
Vattenkraft -876 -361 -514 -688 -9 824 -9 637 -6 863
Återvinningstjänster -6 548 -7 259 711 -8 300 -108 287 -110 039 -89 627
Cirkulär Masshantering -1 920 -3 768 1 848 -3 202 -44 098 -45 379 -47 983
Transport -4 497 -4 367 -129 -4 260 -57 726 -57 489 -52 409
Energitjänster -2 673 -2 797 124 -1 986 -26 811 -26 124 -33 563
Stödjande funktioner -17 214 -17 411 197 -20 300 -219 420 -221 913 -192 141

Summa kostnader -125 688 -118 163 -7 525 -113 113 -1 309 737 -1 293 677 -1 244 613

Biogas -333 135 -469 -252 -16 420 -13 446 1 564
Energi 23 010 28 869 -5 859 33 693 31 026 41 708 -15 254
Vattenkraft 2 118 4 062 -1 944 6 019 29 607 33 508 17 628
Återvinningstjänster -172 -192 19 601 -3 407 -2 634 -2 915
Cirkulär Masshantering 3 915 24 3 892 423 21 574 18 082 16 732
Transport 625 -81 706 379 -1 257 -1 502 217
Energitjänster 14 142 -127 262 1 344 1 592 1 699
Stödjande funktioner 920 103 817 1 882 -1 104 451 15 328

Resultat 30 096 33 061 -2 965 43 007 61 364 77 760 35 000

*Februari 2023 - Januari 2024

Januari har varit kallare än normalt med en medeltemperatur på -3,3 °C jämfört med en normaltemperatur på -1,4 °C. Vi har sålt 122 
GWh fjärrvärme mot 105 GWh i budget vilket gav en extra intäkt om 7,5 mnkr under januari. På grund av höga bränslepriser och låga 
elpriser har vi producerat mindre el än budgeterat vilket ger en lägre intäkt från elproduktion om 4,7 mnkr. Totalt har vi producerat 27 
GWh el under januari jämfört med budgeterade 35 GWh. Dessutom har viss del el styrts bort till förmån för värme i samband med att 
tillgång på bränsle var begränsat.

Vattenkraft har producerat 4,2 GWh el jämfört med budgeterade 5,0 GWh, den
lägre produktionen beror på lägre nederbörd. Spotpriserna för el har också varit lägre än förväntat vilket sänker intäkterna ytterligare.

Starten av St1:s uppgraderingsanläggning har blivit försenad på grund av att gasen till St1:s anläggning har haft för hög fukthalt. Vi har 
fortsatt uppgradera gas i egen regi men inte de volymer som budgeterades till försäljning till St1 vilket gör att vi tappar intäkter från 
gasförsäljning.  

Cirkulär masshantering inleder året med fina intäkter från framförallt högt inflöde av konstruktionsmassor i form av betong. Det materialet 
har sedan sorterats och krossats, för att användas som "bottenplatta" till vår nya deponicell. Detta visar på hur cirkularitet kan skapas 
genom att arbeta med materialet som flödar in.  

Bränslekostnaderna blev högre under januari. På grund av bränslebrist har dyrt bränsle från Baltikum köpts in, detta driver upp snittpriser 
på flisen under januari och kommer även påverka februari. 
De sinande lagren orsakades av ett haveri på avfallspannorna under hösten, men också att både december och januari blev mycket 
kallare än budgeterat. Haveriet innebar att produktionsbortfallet fick täckas upp med biobränsle, vilket i sig ledde till att vi gick in den 
kalla perioden med ett underskott i lager vilket slutligen ledde till att den dyra importflisen fick köpas in.

Sedan budget lades har prognosen för biobränslepriset gått upp ytterligare samtidigt som prognosen
för elpriset har sjunkit. För produktionen innebär detta både pris och volymsavvikelser.
Elpriset i sig självt genererar givet lägre betalning, men medför också en lägre produktionsvolym av
el. Ökningen i bränslepris späder på volymsavvikelsen på elen ytterligare samtidigt som det också
innebär en dyrare produktionskostnad generellt. En liten pluspost blir ändå att när produktionen
minskar, minskar också bränsleförbrukningen samt kostnader för egenförbrukning av el.



RESULTAT PER RESULTATOMRÅDE
Taxefinansierade verksamheter

Belopp i tusentals kronor

Utfall Budget Avvikelse Utfall Rullande Utfall  Budget  

jan-24 jan-24 Utfall-Budget jan-23 12 mån* Helår 2023 Helår 2024

Intäkter

Kommunalt avfall 14 542 13 207 1 335 10 993 144 582 141 033 169 131
VA 27 827 26 896 930 25 310 308 169 305 652 318 721

Summa intäkter 42 369 40 103 2 265 36 303 452 751 446 685 487 852

Kostnader

Kommunalt avfall -14 776 -14 439 -337 -11 842 -157 782 -154 848 -160 772
VA -27 093 -26 572 -521 -23 016 -317 408 -313 331 -332 998

Summa kostnader -41 869 -41 011 -858 -34 859 -475 190 -468 179 -493 770

Kommunalt avfall -234 -1 232 998 -849 -13 200 -13 815 8 359
VA 734 324 409 2 294 -9 239 -7 679 -14 277

Resultat 500 -908 1 407 1 445 -22 439 -21 494 -5 918

*Februari 2023 - Januari 2024

Sedan årsskiftet har BEM och Kommunalt Avfall tagit över ansvaret och driften för kommunens återvinningsstationer. Detta innebär att 
BEM numera har ansvar för ca 70 återvinningsstationer vilket ökar vårt uppdrag och ger möjlighet till att bedriva verksamhet fler timmar 
om dygnet och nyttja våra resurser mer.

Efterfrågan för påsar har under januari legat under det förväntade snittet. En förklaring är att de större bostadsbolagen under hösten 2023 
övergick till det nya systemet och då fick en årsförbrukning av påsar. Kommunalt Avfall har haft ett ökat behov av att internt köpa in 
kapacitet kopplat till de nya FNI tjänsterna på grund av försenade leveranser av två fordon samt en kranbil på en längre reparation. Under 
månaden har behov funnits att låna in mer resurser än förväntat från Transport.

Året inleds med vatten- och avloppsintäkter i linje med budget. Under januari hade VA många rörbrott på vattenledningarna vilket ökade 
kostnaderna för driftentreprenader. På Sobackens slambehandling havererade torrslampumpen vilket gav ökade underhållskostnader. 

Under månaden var elpriserna lägre vilket gav lägre elkostnader. 


	Styrelseprotokoll 240307 justerat
	Resultatrapport Januari 2024 - Styrelse

